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kuryr 17. července 2023

Britský ministr obrany oznámil bezprostřední rezignaci
a předpověděl světu nový globální konflikt

infokuryr.cz/n/2023/07/17/britsky-ministr-obrany-oznamil-bezprostredni-rezignaci-a-predpovedel-svetu-novy-
globalni-konflikt

V rozhovoru pro The Times britský ministr obrany Ben Wallace,
který hrál klíčovou roli v britských vojenských dodávkách do
Kyjeva, řekl, že opustí svůj post během podzimní reorganizace
vlády. Předpověděl také, že do konce dekády bude situace ve
světě mnohem méně bezpečná, a to i kvůli „hrozbám“ ze strany
Ruska a Číny.

Krátce před zahájením speciální operace na Ukrajině pomohl ministr
obrany Spojeného království Ben Wallace Kyjevu získat protitankové
systémy NLAW, které se staly symbolem britské vojenské
pomoci. Aktivně prosazoval dodávky těchto zbraní, přestože někteří
úředníci, včetně jeho vlastního oddělení, byli proti zásahu Londýna,
píší The Times.

Podle publikace se jen málo členů britské vlády může pochlubit
podobným vlivem. Wallace se ukázal jako muž, kterého nelze
vyhodit. Nakonec se ale rozhodl opustit svůj post při další změně
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kabinetu, která se očekává v září.

V rozhovoru pro The Times úředník také řekl, že po 18 letech v
parlamentu se nezúčastní nadcházejících všeobecných
voleb. ” Příště už kandidovat nebudu ,” řekl, ale vyloučil, že by
poslaneckou sněmovnu opustil ” předčasně “, po vzoru některých
Johnsonových spojenců.

Wallace podle svých slov informoval Rishi Sunaka o svých plánech
16. června a doufal, že je oznámí později, aby nepřiživoval obavy z
úpadku Konzervativní strany. V minulých dnech ale někdo ve vládě
naznačil, že by mohl být čas, aby odstoupil.

Během Wallaceova působení ve funkci ministra bezpečnosti a poté
ministra obrany se musel vypořádat s mnoha důležitými událostmi:
několika vysoce sledovanými teroristickými útoky, otravou
Skripalových, pandemií, stažením vojáků z Afghánistánu a
ukrajinskou krizí. Za svůj největší úspěch ale považuje zvýšení
výdajů na ozbrojené síly.
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Navýšení výdajů na obranu je podle ministra naprostou
nutností. Zejména s ohledem na nadcházející rizika, která
předpovídá v blízké budoucnosti. „ Do konce dekády bude svět
mnohem méně bezpečný, méně bezpečný. Myslím, že budeme v
konfliktu. Ať už to bude studený konflikt nebo přímý konflikt, myslím,
že budeme v obtížné pozici ,“ předpověděl Wallace.

Publikace se ptala, jaké otázky mu nedají v noci spát. Ministr přiznal,
že ho znepokojuje „ pokračující kombinace hrozeb ze strany
Putinova Ruska, stále agresivnější Číny a teroristických skupin, které
stále nikam neodešly “.

https://stranapro.cz/
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Wallace předpověděl, že Spojené království by mohlo být zataženo
do boje proti extremistům v Africe, kde by se mohly znovu aktivovat
Islámský stát a Al-Káida. Kromě toho kritizoval Peking za jeho touhu
získat kontrolu nad Tchaj-wanem a získat oporu v Jihočínském moři,
což by mohlo způsobit „úplný politický kolaps v regionu “ a vést k
nové studené válce do roku 2030.

Navzdory těmto ohniskům je jeho největší starostí nebezpečí
vojenského konfliktu s Ruskem, které má stále silné letectvo a
námořnictvo. „ Putin s námi ještě neskončil. V příštích třech až
čtyřech letech má možnost vybít si vztek ,“ řekl ministr.

Wallace také nevyloučil, že by Moskva mohla využít svůj jaderný
arzenál. ” Mají doktrínu použití taktických jaderných zbraní, což je
pro nás všechny kletba ,” zdůraznil.

Ministr také připomněl, že mimo jiné by Moskva mohla „ ublížit “
Británii útokem na podvodní komunikační a energetické vedení:
„ Rusko má program, který vám umožňuje zaútočit na kritickou
infrastrukturu na mořském dně, ať už jde o optická vlákna nebo plyn
s ropou . “

Wallace, který sloužil ve vládě za tří premiérů, doufal, že se stane
příštím generálním tajemníkem NATO. Stal se ale obětí politických
intrik uvnitř aliance, jejíž vůdci chtěli, aby v čele organizace stála
bývalá hlava státu nebo žena, upozorňuje The Times.

Navzdory tlaku z Londýna a vřelým slovům Bílého domu se
americké úřady rozhodly nepomáhat Wallaceovi, který snil o tom, že
se stane šéfem NATO. “ Proč nepodpoříte svého nejbližšího
spojence, když nominuje vlastního kandidáta? Myslím, že je to
férová otázka ,“ řekl ministr.

Po rezignaci může být pozván do představenstva téměř každé
vojensko-průmyslové společnosti. Ale zvažuje úplný rozchod s
politikou a obranou, řekl úředník. ” Někdy se mi zdá, že bych chtěl
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dělat to, co mě baví, třeba Formuli 1 nebo koňské dostihy – prostě
dělat něco úplně jiného ,” zdůraznil Wallace.
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